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Z A P I S N I K 

Sa prve (1) redovne sednice Skupstine opstine Dragas, odrzane dana 31.01.201, sa pocetkom u 

10:00h, uz sledeci: 

D n e v n i   r e d 

1. Razmatranje i usvajanje dva zapisnika sa predhodne sednice Skupstine opstine Dragas 

a) XI vanredne sednice Skupstine 

b) XII redovne sednice Skupstine  

2. Razmatranje i usvajanje Razvojnog Plana Obrazovanja u opstini Dragas za period 

izmedju 2019-2023, 

3. Razmatranje i usvajanje predlog Pravilnika o izmenama i dopunama Pravilnika o 

visini taksi, zaduzenja i opstinskih kazni, 

4. Dopuna opstinske Komisije o davanju na koriscenje i razmenu opstinske imovine,  

5. Eventualno 

g.Betim Merdiu – Poštovani delegati, predstavnici OSCE-a, KDI-a, predstavnici medija i ostali 

prisutni. Nadam se da ste svi dobili pozive. Da li neko ima primedbe ili dopune dnevnog reda? 

Ko je ZA. Usvaja se jednoglasno. 

Prva tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – Prelazimo na prvu tacku dnevnog reda, u pitanju su zapisnici sa dve 

predhodne sednice skupstine. Prelazimo na usvajanje zapisnika sa a) XI vanredne sednice 

Skupstine Ima li primedaba, posto nema, ko je ZA usvajanje zapisnika. Usvaja se jednoglasno. 

Prelazimo na usvajanje zapisnika sa b) XII redovne sednice Skupstine Ima li primedaba, posto 

nema, ko je ZA usvajanje zapisnika. Usvaja se jednoglasno. 

 

Druga tacka dnevnig reda 

g.Betim Merdiu – U okviru sledece tacke imamo: Razmatranje i usvajanje Razvojnog Plana 

Obrazovanja u opstini Dragas za period izmedju 2019-2023, aktivnosti koje se ocekuju u toku 

pomenutog perioda, u vezi Razvojnog plana dajem rec predsedniku opstine za dalja objasnjenja. 

g.Shaban Shabani - Poštovani članovi skupštine opštine, nacrt razvojnog Plana obrazovanja za 

opštinu Dragaš je izvršen sa učešćem širokog kruga stranaka od interesa i predstavlja osnovni 

dokumenat za razvoj obrazovanja na nivou opštine za vremenski interval između 2019-2023 

godine. Nacrt razvojnog Plana obrazovanja za opštinu Dragaš je održan od strane kosovske 

mreže za obrazovanje i zapošljavanje, stratešku u koaliciju vođenu od strane centra za 
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obrazovanje Kosova, kao i 4 druge organizacije i civilnog društva. Proces planiranja je vođen od 

strane grupe za planiranje oformljen od strane direktorata opštine za obrazovanje u opštini 

Dragaš te je kao takav podržan od strane eksperata obrazovanja angažovanih u okviru projekta 

KEEN. KEEN je pružio podršku za 9 opština Kosova između tih opština se nalazila i naša 

opština Dragaš. Sve ove opštine uključujući i našu opštinu su izradili razvojne planove 

obrazovanja. Ovaj proces se odvijao u četiri glavne faze:  

Faza 1: Analiza postojećeg stanja.  

Grupa za planiranje na jednoj ili prvoj radionici tokom izrade razvojnog opštinskog Plana za 

obrazovanje je odredila pet polja delovanja od interesa za obrazovanje u opštini Dragaš. Ta polja 

su se odlikovala u sledećim tačkama: Menadžiranje i liderstvo, obezbeđivanje kvaliteta i 

profesionalnog obavljanja nastave, kultura i školska sredina, sprovođenje novog kurikuluma, 

obrazovanje i profesionalno osposobljavanje. Na osnovu analize stanja u 5 pomenutih polja 

tematike određenih ovim procesom planiranja, radna grupa za nacrt ovog razvojnog Plana 

opštine je odredila viziju, misiju, vrednosti i određena načela. Vizija: povecanje blagostanja 

gradjana, demokratizacija drustva, razvoj kulture rada i znanja, preko razvoja sektora ljudskih 

resursa, koriscenje tehnologije u obrazovanju, razvoj infrastructure, kao i povecanje kvaliteta 

obrazovnih usluga. Misija: Pruzanje kvalitetnog obrazovanja za svu decu i mlade opstine sto 

omogucava razvoj kompetencija u skladu sa mogucnostima i ostalim cinjenicama modernih 

nauka i znanja kao i vrednosti, podjednake mogucnosti za dalje uspesno skolovanje i 

zaposljavanje.  

Faza 2: Odredjivanje strateskih ciljeva i mera za postizanje istih. 

Razvojni plan obrazovanja opstine Dragas poseduje 5 strateskih ciljeva, za svaki cilj po jedno 

polje delovanja. 

SC 1 – Kvalitetno i efikasno menadziranje obrazovanja na nivou opstine i skole, 

SC 2 – Izgradnja mehanizma o obezbedjivanju kvaliteta i konstantnog profesionalnog razvoja za 

kvalitetnu nastavu. 

SC 3 – Stvaranje prikladnog skolskog ambijenta i kulture rada za odvijanje nastavnog procesa i 

slobodnih aktivnosti i ekstra kurukuluma za sve ucenike. 

SC 4 – Poboljsanje kvaliteta sprovodjenja kurikuluma na osnovu njegovih nacela. 

SC 5 – Kvalitetnija koordinacija profesionalnog obrazovanja sa zahtevima trzista rada. 

Faza 3: Nacrt Plana delovanja i budzeta. 

Sprovođenje plana i budžet, uključujući vremenski interval sprovođenje razvojnog Plana 

obrazovanja 2019-2023. Celokupna suma sprovođenja razvojnog Plana obrazovanja za ovaj 

vremenski pomenuti interval dostiže vrednost u visini od 663.000 eura. Kako plan sprovođenja 
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tako i planiranje budžeta u okviru ovog vremenskog intervala razvojnog Plana obrazovanja su 

orijentisani i u načelu zahtevaju reviziju na godišnjoj osnovi. Najveći deo troškova budžeta za 

realizaciju razvojnog Plana obrazovanja je planirano da bude od strane budžeta Kosova, 

sopstvenih prihoda iz sopstvenih izvora opštine, dok jedan deo budžeta će se zasnivati na 

podršku donatora koji uče opštinski službenici treba ti komunicirati i odgovarati na projekte u 

smislu sprovođenja i realizacije određenih projekata te pratiti pozive donatora kako bi se moglo 

aplicirati u određenim projektima koji su na polju obrazovanja.  

Faza 4: Nacrt dokumenta razvojnog Plana obrazovanja. 

Završni draft dokumenta razvojnog Plana obrazovanja je pripremljene na osnovu dokumenata 

urađenih tokom procesa planiranja i na osnovu konsultacije i uputstava opštinske grupe za nacrta 

razvojnog Plana obrazovanja. Tokom ove faze razvojni plan obrazovanja je organiziran te je 

dobio i završnu forumu za usvajanje od strane nadležnih organa skupštine opštine Dragaš. 

Odgovornost za sprovođenje razvojnog Plana obrazovanja pripada opštinskom direktoratu 

obrazovanja, koja ima za obavezu da sarađuje sa obrazovnim institucijama opštine i sa 

određenim drugim sektorima na nivou opštine. Dok, odgovornost za nadgledanje sprovođenja 

ovog opštinskog razvojnog Plana obrazovanja pripada skupštini opštine, koja će Najmanje 

jednom godišnje razmatrati izveštaje direktorata obrazovanja u vezi sprovođenja razvojnog Plana 

obrazovanja kao i progres te potrebe za eventualnu reviziju ovog Plana. Poštovani delegati, 

nadam se da će vaše diskusije dati doprinos u upotpunjavanju ovog Plana kao i usvajanje istog. 

Hvala. 

g.Laurat Krasniqi – Pozdrav svima, kada govorimo o stanju obrazovanja u opštini Dragaš i ako 

se zasnivamo na osnovu statistika, te na osnovu podataka koji smo dobili u materijalu mozemo 

da uvidimo na da na sonovu ranijih podataka iz 2014 godine broj ucenika stalno opada. Činjenica 

koja je normalna imajući u vidu da na ovu činjenicu utiče i demografski faktor kao i biološki 

faktor. Mi kao institucija kao i politicki subjekti uvideli smo da se ovaj sector u potpunosti 

politizovao, partija na vlasti i ljudi koji predstavljaju ovaj politicki subjekat, obrazovanje koriste 

kao sredstvo da bi privikuli glasacko telo. Uzimamo za primer zadnji slucaj koji se desio u 

Zapluzje i Bljac tamo se kandidat znao da ce biti primljen pre objavljivanja samog konkursa. Mi 

se poznajemo, i onda kad je tako nema potrebe da formirate komisije, nema potrebe da mucite 

candidate da apliciraju. Za nas kao politicku partiju VV-a je zabrinjavajuca cinjenica da se i 

kadar koji se prima na tim pozicijama u obrazovanju, je kadar bez osnove. Zaposljavanje je u 

potpunosti politicko, odredjeni ljudi koji su zavrsili skole sa mukom i zrtvovanjem tokom 

godina, su osteceni kao u bivsem sistemu komunizma i pre rata. U bivšem sistemu komunizma 

moj otac je često bio član komisije i imao je striktne naredbe da određene kandidate nije mogao 

da prima na posao. Isti fenomen se dešava i danas ovde. Ovo je katastrofalno za nas mlade ljude 

koji završavamo škole i kojima se danas ne pruža pravo na podjednako mogućnosti. Protiv ovog 

fenomena se moramo boriti. Mi kao politička partija VV-a smo u potpunosti zabrinuti sa ovim 

fenomenom. Ljudi od vlasti trebaju ovo ozbiljno shvatiti i pokrenuti mere. Kada govorimo o 

šiframa možemo reći da broj učenika unazad četiri godine, 872 učenika imamo manje danas. To 
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se vezuje i za ekonomski situaciju kao i za onu politicku koju sam pomenuo. Ljudi koji ne mogu 

i ne daje im se prostor da se zaposle u ovoj opštini traže mogućnosti u drugim mestima. Kada 

govorimo o odnosu učenika sa nastavnikom 2014 godine smo imali oko 13 ucenika, sada na 

osnovu izveštaja koji imamo ispada da imamo 11 učenika na jednog nastavnika. Ovaj ritam se i 

dalje nastavlja, i to je velika katastrofa za opštinu Dragaš. 

g.Velid Hadzisin - Postovani, drago mi je da po prvi put od mog jednog mandata u ovoj skupštini 

usvajamo jedan ovakav plan i želim da zahvalim i pohvalim direktorat obrazovanja što je izradio 

jedan plan koji obećava mnogo, ukoliko se ispuni u potpunosti ili maksimalno se ispuni. Ovde su 

obuhvaćeni gotovo svi faktori koji utiču na obrazovanje u našoj opštini, ja ću isteći samo neke 

stvari koje sam ovde primetio, u smislu gramatičkih ili tehničkih grešaka. Na strani 42 tačka 24. 

4 u tabeli stoji da opština izdvaja svake godine 300 evra a u tabeli stoji da izdvaja po 3.000 eura, 

možda je to greška samo u prevodu i dobro bi bilo da zbog tačnosti ovog Plana se to ispravi. 

Drugo što bih hteo da pitam direktora obrazovanja jeste, ovi treninzi koji su predviđeni za 

nastavnike u opštini Dragaš, da li će ti treninzi biti sa sertifikatom i da li će ministarstvo 

priznavanje te sertifikate koje izdaje opštinski direktorat, obzirom da nastavnici imaju ponekad 

problema sa apliciranje za licencu. Znači prilikom svake aplikacije za licencu svaki nastavnik 

treba dostaviti sertifikat o treninzima koje je u međuvremenu obavio. Na strani 9, juče sam to 

izneo na sastanku komiteta ali nije na odmet da to ponovo kažem, da je naziv jezika na kojem se 

odvija nastava je Bosanski jezik a nije bošnjački jezik, možda to u prevodu na albanskom jeziku 

je isto i ispravno, međutim u prevodu na bosanskom jeziku jeste Bosanski jezik i to bi trebalo da 

se ispravi. Mi često ovde dajemo i predloge i ispravke, međutim u finalnim dokumentima ne 

nalazimo da su oni uzeti u obzir, tako da tražim da se ovo uzme u obzir i da se ispravi tokom 

štampanja finalne verzije. Hteo bih da poželim da se ovaj plan koji danas usvajamo u potpunosti 

ili maksimalno sprovede. 

g. Naser Myrtezani - I mi kao delegati našeg političkog subjekta imamo svoje primedbe na plan 

obrazovanja. Mi nismo protiv Plana obrazovanja već smo protiv članova ekipe koja je radila ovaj 

plan. To kažem iz razloga da smo mi videli i pročitali sva njihova imena koja se nalaze u ovom 

planu i želim da kažem da su to imena političkih militanata i onih koji podržavaju političku 

partiju na vlasti. To su imena koja nikada nisu imala pristup obrazovanju. Nemaju danas nikakvu 

vezu sa obrazovanjem i vidi se da i ubuduće neće imati nikakav pristup ili vezu sa nastavnim 

procesom. Konkretno to su naše primedbe što se tiče opštinskog razvojnog Plana u obrazovanju. 

Takođe imamo ljude koji su uključeni u nacrtu ovog plana koji apsolutno nikako nisu imali 

nikakvu vezu sa obrazovanjem niti znaju šta je dnevnik niti nastavni čas. Želim da postavim 

pitanje direktoru obrazovanja, koliko su ovi ljudi plaćeni, koliko su bile njihove dnevnice i ko je 

bio taj koji je odabrao ove ljude. Ovde se jasno vidi koliko je opravdan ovaj obrazovni plan. Mi 

svi znamo da imamo potrebu za jednim obrazovnim planom jer sam i ja lično radnik obrazovanja 

i znam kakvo je stanje po školama a pogotovo fizičko stanje naših škola koje je katastrofalno. 

Pocevsi od Zapluzja do Restelice, sve škole koje ako ih posetimo videćemo da je stanje 

katastrofalno. Nemamo beli papir nemamo krede i nemamo sunđere. Koliko će ovaj razvojni 

plan imati uticaj na poboljšanje stanja u obrazovanju ostaje da se vidi Iako smo veoma skeptični 
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po ovom pitanju. Jer znamo Koliko se do sada radilo i znamo kako se Inače radi. Koristim slučaj 

da zatražim da se ovaj razvojni plan obrazovanja stavi u funkciju i pozivam direktora 

obrazovanja da svoje mehanizme stavi u funkciji i da stanje po školama reguliše. Verujte mi u 

mom selu u školi u Bresane u kojoj ja radim koliko god želi li vi možete da pišete na tabli ali od 

napisano se ništa neće moći pročitati. Imate puno radnika koji radi u toj školi i možete ih 

slobodno pitati ako želite da mi demantirate. Imamo škole u Zrze koja se skoro nije urušila, a mi 

ovde pravimo neke razvojne planove u obrazovanju. Imamo u selo Zapuzje, gde nije investiram 

ni jedan Cent u školi i ovo je veoma Žalosno i pored svega toga mi imamo potrebe za ovakvim 

planom i podržavamo ovaj plan međutim autor i oni ljudi koji su radili na ovaj plan mogu da 

kažem da nisu adekvatni za taj posao jer sa druge strane imamo ljude koji su iz sektora 

obrazovanja naše opštine i koji su veoma dobri časni profesionalci i veoma dobro poznaju 

razvojne opštinske planove obrazovanja. Mogli ste da uzmete po jednog učitelja ili nastavnika iz 

svih škola i da oni učestvuju u razvoju ovog Plana obrazovanja a ne da uzimate ljude koji nemaju 

nikakvu vezu niti ideju po obrazovanju da oni budu oni koji su pravili ovaj razvojni plan 

obrazovanja. Kako može da se napravi jedan ovakav plan obrazovanja kada kod nas sve 

funkcioniše na političkoj osnovi je. Konkretnom slučaju jeste konkursi koji su bili otvoreni za 

dva radna mesta jedan u Zapluzje a drugi u Zgatar, i tu Imamo isto našu primedbu jer u prvom 

selu već 13 meseci koliko funkcioniše ili je na vlasti ovaj naš predsednik i ova opštinska vlast u 

tom selu nije zaposleno ni jedno lice niti u obrazovanju A niti u bilo kom drugom sektoru. 

Zapluzje je slepo crevo sto se tice zaposljavanja. I Ovo je najkompletniji primer političkih 

uticaja, ovo je bila praksa i predsednik A pre vas a vi ste Predsedniče nastavili istu praksu starog 

predsednika. I ne samo da u zadnje vreme zapošljavati ljude koji su militanti vaše političke 

partije ili simpatizera i već ste počeli da i vi zapošljavati ljude koji su u bliskoj porodičnoj i vezi 

sa vama. Ovo je pokazalo ko ste vi i koliko ste razočarali vaše glasače koji su vas glasali ali ne 

zaboravite da ste i u selu Zapluzje imali glasove i da niste loše prošli međutim sada se videlo 

koliko ste mislili na to selo i može se konkretno ispostaviti da imate odbojnost prema članovima 

političke partije LDK kao iz sela u kojima je ova politička partija dobijala većinu. Sada ste 

konkretno pokazali vaše lice i pokazali ko ste i kako se ponašate prema drugim političkim 

partijama. 

g.Refik Latifi - Postovani, što se tiče ove tačke dnevnog reda ja se neću puno zadržavati imajući 

u vidu da su date primedbe i dopune od strane mojih kolega delegata. Imam jednu sugestiju u 

vezi ovog Plana delovanja a to jeste kod dela kultura i školski ambijent. Na strani 25 se kaže na 

polju kulture i školskog ambijenta, orijentacija opstine ce biti na odrzavanje postojećih objekata, 

kao i na izgradnji sportskih terena, igrališta za razne sportske aktivnosti. Radiće se na izgradnji 

ograđivanja dvorišta kao i na zasađivanje zelenih površina škole, time ce se dovesti do ispunjenje 

osnovnih standarda škole koje će uticati na kvalitet nastave. Ja se ovim ne slažem, to jest dela 

koji govori o kvalitetu nastave, jer ovi delovi ambijenta ne mogu uticati na kvalitetnu nastavu. 

Što se tiče kvalitetne nastave, tu utiču treninzi nastavnika, onda može biti i profesionalno 

osposobljavanje nastavnika, dok ovo što je gore pomenuto nema nikakve veze sa podizanjem 

kvaliteta nastave. Već će to samo uticati na ispunjenje osnovnih standarda jednog boljeg 
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školskog ambijenta. Jedan drugi važni elemenat koji želim da pomenem a to je bezbednost u 

školama a pogotovo u srednjoj školi kao i ulogu direktorata obrazovanja na ovom polju, koja 

treba da bude esencijalna. Kao zaključak mogu da kažem da autori ovog Plana su trebali da 

obezbede i govore o bezbednosti po školama jer je bezbednost veoma važna za jedan školski 

ambijent. 

g.Nexhat Isufi - Postovani, želim vam uspešan rad u ovom novom ambijentu Nadam se da će i 

grejanje skoro stići a možda i leto, na početku želim da pozdravim ovaj razvojni plan 

obrazovanja, koliko znam ovo je po prvi put da imamo jedan ovakav plan na skupštini, ovo je 

jedan dugoročni plan koji pokazuje putanju koju treba da slede škole. Imajući u vidu 

dugogodišnje investicije po školama mogu da kažem da je generalno jedan dobar posao za na 

papiru. Da se ovo ispuni ili da se ovaj plan stavi u funkciji ja bi predložio ako se sve kolege slažu 

da svake kalendarske godine od početka sprovođenja ovog klana da direktorat obrazovanja nam 

predstavlja godišnji plan ili izveštaj o kvalitetu nastave događajima razvoju situacije u 

obrazovanju i slično tome. Na strani 10 na osnovu statistika iz 2012 godine mi smo skoro u 2020 

godini Kako možemo koristiti statistike iz ove godine koja je odavno prošla dajte da koristimo 

novije statistike. Tu se kaže oko 45% učenika koji završavaju deveti razred se ne registruju u 

srednjoj školi. Šta prolongiramo mi, moramo dati doprinos u ovom smeru da ovi učenici ne 

odlaze u drugim školama van naše opštine već da im pružimo maksimalno mogućnost uz razne 

smerove srednje škole. Takođe kao prioritet bi trebalo da se predvidi u ovom planu, pominje se u 

ovom planu takođe da neka sela imaju dva sistema obrazovanja, mi znamo jedna država a dva 

sistema obrazovanja odmah govori da nešto nije u redu. Svi znamo ali ne dajemo prioritet tome 

šta trebamo uraditi da ispravimo ovo stanje i zašto da naši učenici uče dve različite istorije. 

Građanin Kosova treba učiti istoriju celog sveta ali mora da zna istoriju svoje države. Mi imamo 

dva sistema i ja veoma dobro shvatam da onaj drugi sistem, nije kosovski sistem i tamo se uči 

istorija onog drugog sistema to jest srpskog sistema kako to može biti kada u našoj opštini 

nemamo ni jednog Srbina. Tu treba se dati prioritet sta da se radi, kako da se radi. Kako da se to 

zaustavi i da se ponovo vrate u regularnom proceduri. Taj građanin nije podjednak sa mnom 

kada po tom novom sistemu ne podleže zakonima Kosova, niti Ustavu ove države. Šta radi 

direktorat obrazovanja kada se zna da jedna osoba je nastavnik tog drugog sistema a prima platu 

iz oba sistema onog kosovskog i tog srpskog. Koliko je njih ja neznam, ali imamo nastavnike 

koje rade po iba sistema. Druga stvar, kako da se to zaustavi kada se zna da se ogrev om ili 

budžetom ove opštine se greje i ta druga srpska istorija koja se tamo uči. I ovo je trebalo da bude 

postavljeno u planu obrazovanja kao prioritet. Ovo je nacionalni prioritet. Kako je moguće da u 

našoj opštini nema ni jednog Srbina a mi učimo srpsku istoriju. Želim vam uspeha u realizaciji 

ovog Plana. Te bi dobro bilo da direktorat nam svake kalendarske godine nam dostavlja izveštaj 

o realizaciji ovog plana i da vidimo gde možda ovaj plan nije efektivan kako bi i mi kao delegati 

mogli dati nas doprinos. 

g.Samidin Xheladini – Pozdrav svima, ja kao i svi ostali delegati zelim da dam doprinos u vezi 

Razvojnog Plana Obrazovanja u opstini Dragas. Sto se tice obrazovanja u nasoj opstini mozemo 

se hvaliti ali i stideti. Pohvale imaju svi oni koji daju maksimalan doprinos u avansiranju i 
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poboljsanju nasih generacija na permanentni nacin, ujedno time i celokupno obrazovanje, cime 

se pruze mogucnost svim zajednicama. Znajuci da od znanja nema stete osim dobiti. Nazalost i u 

ovom sektoru imamo nemarnost i neodgovornost odredjenog broja osoba koji ne daju svoj 

doprinos u ovom aspektu. Um coveka je savrsena stvar koja se maksimalno moze iskoristiti do 

10 %, znanje koje covek postigne nosi bilo gde i u bilo kom vremenu, tako da, iz iskustva znamo 

da najbolji nastavnici danas su oni nastavnici koji ocenjuju sa najvisim ocenama a bez znanja, u 

realnost takvi nastavnici nas uzimaju na vrat sve nas. Oni koji se angazuju da decu nesta nauce 

oni nisu pozeljni. Sta treba da nastavno osoblje uradi da se koriste metode koje ce naterati 

ucenika da prihvate znanje koje ce im trebati celog zivota. Nazalost u ovom pitanju imamo i 

intervencije u ocenjivanju, vrednovanju i zavrsnim testovima gde imamo i neregularnosti od 

strane odredjenih ljudi, sto je zalosno. Intervencija nas je uzela na vrat, nas celo drustvo, umesto 

da imamo napredak u obrazovanja nama konstantno nivo pada. Mnogo puta se pokušao da se 

ispravi stanje ali bez zidnih rezultata. Jednim ovakvim planom koji ste nam dostavili se pokušava 

ispraviti stanja Ali nažalost moram da kažem da i ovim razvojnim planom opštine teško ćemo 

postići uspeh iz razloga koje sam gore pomenuo. Predviđene su i neke mere od autora ovog 

Plana koji su radi li na analizu stanja obezbeđivanju bezbednosti i kvaliteta nastave, kultura i 

školski ambijent sprovođenje Novog kurikuluma kao i obrazovanje i profesionalno 

osposobljavanje uključujući i tri stuba za pristup strategiji obrazovanju i analiza rizika te mere za 

prevenciju istog i plan za sprovođenje budžeta. Dodatak se tiče za procenu performanse. U 

drugim poljima ovog Plana je predviđena i vizija Gde se predviđa povećanje blagostanja građana 

demokratizacija razvoj kulture unapređenje tehnike u obrazovanje infrastruktura i povećanje u 

celokupnom i kvaliteta nastave. Kao misija se pominje nastavak i unapređenje uspeha i 

zapošljavanje. Kod vrednosti obrazovanja cilja se na kultivaciji ispravno i demokratskog 

donošenje odluka, diverzitet u celom društvu, saradnja etika recipročni odnos kao i poštovanje 

književnog jezika po školama. Dok u smislu načela se pominje transparentnost i polaganje 

računa ili odgovornost. U tom kontekstu je predviđena i integracija poštovanje etičkog koda i 

konfidencijalnost, načelo učenje tokom celog života i načelo profesionalizma. Odeća Takko 

predviđa i jedan budžet u visini od 663.000 gde će jedan deo sredstava to jest uglavnom biti 

finansiran od strane Granta Vlade dok će jedan preostalim tava biti finansiran od strane 

sopstvenih prihoda i donatora. Ono što je zabrinjavajuće je da od ukupnog broja učenika 690 

učenika je nastavilo srednjoškolsko obrazovanje one naše opštine, to je veoma zadro 

zabrinjavajuće jer ispada da 45% učenika ne pohađa nastavu u našoj opštini. Takođe je 

predviđeno da opština za 2019 godinu ima određeni fond 3.3 miliona eura. Između ostalog u 

kategorijama mene diranje i vođenje je pomenuti uspesi i neuspesi i neuspesi jedan od neuspeha 

koji je pomenut je ne ispunjava nju ili dopuni 3 radna mesta u direktoratu obrazovanja. Takođe 

se ovde kažem da škole imaju svoje razvojne planove ali su oni formalni i ne vrši se dovoljno 

analiza planiranja na nivou opštine. Takođe se kaže da direktorat obrazovanja. Ima izveštaje koji 

se zasniva Nina odgovornosti da se nadamo da će to se tako i nastaviti. Na strani 14 

obezbedjivanje nastavnicima, data nam je sifra da je 43 % ucenika je proslo ovaj test sto je 

zabrinjavajuce. Na strani broj 15 Što se tiče analize kvaliteta nastave se pominje i ne vrednovanje 

performanse nastavnika i direktora škola i način izbora direktora škola kao politički uticaj i 
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slično. Takođe je pomenuto da u našoj opštini funkcionišu trideset i šest školskih objekata 12 

matični škola 1 srednja škola i 26 paralelnih škola, da li je to greška ili nije. Zabrinjavajući je to 

što se pominje da čak imamo paralelne škole sa po jednim učenikom. Učešće na radionicama, se 

pominje prilikom toga da su sve škole imale poteškoće u sprovođenju novog kurikuluma. Kod 

nedostatka nadgledanja u školama spominju se nedostatak kordinator kurikuluma, te saradnici za 

izgradnju kapaciteta nastavnika, oni koji ce direkrtno uticati na povecanje kapaciteta ovog 

aspekta, kurikuluma. Pomenulo se u vezi nedostatka informacija, izbor direktora, ODO nije imao 

pristup u izboru direktora.  

g.Vehbi Nazifi - Postovani, razvojni plan obrazovanja je veoma obiman. Autori su pokušali da 

obuhvata sva pitanja počevši od postojećeg stanja, od opšteg stanja u obrazovanju pa sve do 

ciljeva koje treba postići.Smeta mi samo cinjenica da autori nisu pokusali da u Dragaskim 

skolama nisu pokusali u ovom periodu da u nizim razredima uvedu celodnevnu nastavu, to je 

sistem koji se aplicira u vecini mesta Evrope, nije nista novo, to je forma koja se moze uraditi. 

Neka to bude jedna od primedbi. Imaju dovoljno prostora i mogucnosti, te bi predlozio direktoru 

da to pokusa uraditi u smislu eksperimenta. To će sigurno uticati na povećanje kvaliteta nastave. 

Što se tiče diskusije kolega takođe bi hteo da kažem da njihove diskusije nisu bile u smislu da 

daju određene predloge već je više bilo oko kritika i zapošljavanja a ne u vezi davanja doprinosa 

ovom razvojnom planu obrazovanja. Kod zaposljavanja je istina da svi konkurisu, ne verujem da 

se u našoj opštini primaju ljudi u obrazovanju osim onih koji su kvalifikovani za to. Većina 

kandidata dolazi adekvatnom diplomama, ne može jedan nastavnik albanskog jezika da predaje 

engleski jezik, a što se tiče kvaliteta ne možemo znati jer svako ima diplomu i svako je 

zainteresovan da radi. Tu postoji komisija koja procenjuje kvalitet kandidata. Isti problem koji 

imate vi kao opozicione partije u smislu ne zapošljavanja vaših glasača isti je problem i sa našim 

partijama, prilikom čega nas optužuje te da se zapošljavaju samo naši glasači. Mogućnosti su 

takve da tokom jednog konkurs za se prima samo jedna osoba i pored toga što ima više kandidata 

na konkursu. Normalno je da svi ne mogu biti zadovoljni rezultatom. Takođe je veoma osetljivu 

pitanje paralelnih institucija i obrazovanja, i bilo bi dobro da kolege koje nas slušaju da daju svoj 

doprinos kako bi se i ovaj Paralelni sistem obrazovanja uključio U regularni sistem obrazovanja. 

Znamo da je to političko pitanje ali se dovoljno dosta poigravalo sa decom. Svako ko ima uticaj a 

pogotovo kolege od uticaja u zajednici da daju doprinos da se ta deca vrate u regularnom sistemu 

obrazovanja. 

g.Sefidin Mejzini - Postovani, nije opterećenje što se duže diskutuje u vezi ovog razvojnog Plana 

obrazovanja imajući u vidu da je ovo četvorogodišnji plan obrazovanja, sto se tice Plana nije 

nikakav politicki uticaj, zelim da kazem da je Plan veoma dobar, dobrodosao i prirodan, ali kada 

je pitanje ko ce ga trebati sprovesti, tu koci, to su ti isti ljudi koji vrse i zaposljavanje. Kod 

srednje skole, ja sam veoma zabrinut, ovde ce ti dete poslati u policiji, poslace ti i roditelja i dete 

na sud, sto je veoma nisko i ne zelim da pominjen neke stvari. Zaboravljaju da ovo nije samo 

obrazovni proces vec edukativno-obrazovni proces, postoje ljudi koji su veoma dobri pedagozi 

ali postoje i oni koji uopste nisu pedagozi a koji predavaju tu. Veoma je zabrinjavajuce, ima neka 

pitanja za nadlezne, kod sposrtskih terena, pomenuto je 5, da li su oni odredjeni ili cete kasnije 
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videti na osnovu potreba. Jer ovde imamo i taj politicki uticaj. Mi smo politicki rivali i bez 

pogresnog razumevanja, mi smoovde da vas ispravljamo. Postoji i jedan konstrast, videli smo da 

ce se neke skole snabdevati laptopovima, znaci nastavnik ce imati mogucnost online pristupu, 

dok je nama dosla odluka od ODO-a da telefone ne koristimo. To je odluka da nastavnik ne 

koristi telefon tokom nastave. Sto je kontrast sa ovim Razvojnim planom obrazovanja. Na strani 

35, zapošljavanje službenika u obrazovanju 2021-2022, zasto da to zaposljavanje ne bude 2019 

ili 2020? Verovatno imate odgovor posto ste vec tako napisali. 

g.Munir Jonuzi - Postovani, savremeno društvo je društvo znanja, pa stoga znanje i kompetencije 

su osnovne pretpostavke njegovog razvoja. Zato je neophodno da svako društvo, znanje i 

obrazovanje prepozna kao glavne poluge njegovog razvoja. Naša opština spadaće u osam opština 

na Kosovu koje su izradili ovaj plan obrazovanja. Razvojni plan je sveobuhvatan. Prepoznati su 

svi izazovi sa kojima se suočavamo u obrazovno nastavnom procesu. Nadam se da će škole biti 

opremljene zakonskom i pedagoškom dokumentacijom, i da će ta dokumentacija biti prevedena 

na jezicima ne većinske zajednice. Jer smo se u prošlosti suočavali i nailazili na dosta problema 

u vezi prevoda određenih materijala. Dobro je što svaka škola ima svoj razvojni plan, verovatno 

je taj razvojni plan usaglašen sa ovim opštinskim planom razvoja za obrazovanje u našoj opštini. 

Zahvaljujem se direktoru obrazovanja i izvršnoj vlasti opštine koji su podržavali i organizovali 

razne seminare za stručni razvoj nastavnika, kako bi bili što bolji u obezbeđivanju kvalitetne i 

efikasne nastave. Nadam se da će sve škole u ovoj opštini biti uključene u novi kurikulum i da će 

direktorat obrazovanja nastaviti sa svojom praksom organizovanja seminara i da će organizovati 

nove seminare za one nastavnike koji do sada nisu pohađali treninge za novi kurikulum. Što se 

tiče kompetencije autora ovog razvojnog Plana svako ima pravo na svoje mišljenje, moje lično 

mišljenje je da su svi autori kompetentni i upoznati sa raznim metodama, sa savremenim 

metodama i mogu poboljšati rad obrazovanja u našoj opštini. 

g.Shaban Shabani - Poštovani delegati, zahvaljujem svima vama na datim diskusija ma i 

doprinosu, na osnovu sastanaka i konsultacije sa raznim ekspertima, došli smo do zaključka da je 

zaista ovaj plan i tekako izazovan za našu opštinu. A pogotovo kod dela budžeta kao i njegovo 

sprovođenje iz godine u godinu. Ono što bi trebalo da imamo na umu jeste to da smo itekako 

srećni što danas imamo ovaj razvojni plan obrazovanja ispred nas. Sa dobrim i lošim stranama, 

sa popustima i prednostima koje ima. Ja mislim da smo srećni i zadovoljni što imamo ovakav 

plan danas. Ovaj plan će koristiti i drugima za sprovođenje ovih načela kao i biće vodilja za 

nastavno obrazovni proces. Bez daljnjeg prihvatamo trenutno činjenično stanje u obrazovanju što 

je pomenuto i u prvom delu ovog Plana. Ono što je važno jeste da smo prihvatili da budemo deo 

ovog Plana, da preuzimamo odgovornosti i obaveze koje će proisteći iz ovog Plana. Rekli smo 

da veće opštine na Kosovu imaju ovaj plan. Mi smo jedina opština od onih manjih koje poseduju 

ovaj plan. Što se tiče budžeta, moram da kažem da ove godine možda neće biti određenih 

realizacija imajući u vidu da smo budžet za narednu godinu to jest ovu tekuću već usvojili u 

prethodnoj godini. A i pored toga želim da kažem da u okviru našeg budžeta nismo ostavljali sa 

strane sektor obrazovanja već smo predviđali određena sredstva za taj sektor. Ono što je 

proisteklo iz vaših diskusija, jeste smanjenje broja učenika što je zaista zabrinjavajući faktor ili 
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činjenica danas u našoj opštini. Zaista ova pojava zahteva dodatnu analizu i dodatno delovanje 

na ovom polju. Ova činjenica ostaje konstantno obaveza sviju nas da iznađemo rešenje za ovaj 

problem. Takođe je pomenuto da i broj nastavnika zavisi od broja učenika, pa smo zato morali da 

vršimo kombinaciju nastavnika kako bi pokrili potrebu i novu nastalu situaciju smanjenjem broja 

učenika. Što se tiče tehničkih grešaka ili propusta ja mislim da će tokom izrade finalnog Plana se 

ovi vaši predlozi uzeti u obzir i da će biti inkorporirani u ovom planu. Kao što je bilo pomenuto 

oko zvaničnih i razlike između bosanskog jezika i bošnjačkog jezika. Ono što je pomenuto u vezi 

nastavnih sredstava u određenim školama poput kreda, sunđera, tabli i slično tome ja mislim da 

je dobro što ste nam ponudili te informacije jer sa druge strane koliko sam ja upoznat kategorija 

robe i usluge postoje u svakoj školi i svaka škola menadzira tim sredstvima, baš zbog ovakvih 

pitanja. Što se tiče intervencije u svim školama, ja se slažem da sve škole zahtevaju određenu 

intervenciju imajući u vidu da školski objekti vremenom se amortizuju i moram da kažem ima 

potrebe da svremena na vreme se interveniše u određenim školama ili na školskim objektima. 

Takođe je pomenuto pitanje konkursa i zapošljavanja, mislim da svako ima pravo da daje svoja 

mišljenja i komentare. Znam da nismo u najboljoj situaciji ali sam siguran da se procesi 

nastavljaju u okviru zakona i da nema nikakvih neregularnosti što se tiče tih administrativnih 

procedura. Refik je pomenuo jednu činjenicu koja je veoma važna a to je u vezi školskog 

ambijenta možda na neki način taj školski ambijent na neki način utiče na kvalitet nastave ako se 

tim mislilo održavanje nastave na otvorenom poput fizičkog vaspitanja i sličnim predmetima. 

Tiče bezbednosti pomenuto je nekoliko pitanja mogu da kažem da koliko ste upoznati u 

određenim školskim objektima u određenim selima su postavljene kamere tako da i one utiču 

dovoljno na povećanje bezbednosti u školi. Kući smo u procesu postavljanja ograda u određenim 

osnovnim školama koje će povećati takođe bezbednost u školi. Kao što ste upoznati direktori 

škola su menadžeri školskih objekata i oni su odgovorni u potpunosti za bezbednosnu situaciju u 

okviru škole. Nedžad je pomenuo potrebu da se na godišnjoj osnovi izveštava od strane direktora 

ta obrazovanja oko realizacije ili toka realizacije ovog razvojnog Plana opštine. Ja sam takođe 

isto mišljenja i mislim da na kraju svake godine bi bilo prikladno da direktorat obrazovanja nam 

dostavna određeni izveštaji koji će zasebno govoriti o izazovima i toku realizacije ovog Plana. 

Što se tiče obrazovnog sistema kao što znate svaka diskusija poput danas doprinosi integraciji i 

poboljšanju nastave. Nastavi je da smo uvek gradili i da ćemo uvek raditi na unifikaciju 

nastavnog procesa pod jednim krovom ili po jednim nastavnim procesom obrazovanja to jest 

planovima i programima. Mislim da je krajnje vreme da se i to reši. Ja se nadam da neće biti 

problema U budućem.u kao što ste upoznati baš zbog toga i u tom pravcu mi se i dan-danas 

brinem školskim objektima na način kako bi imali ogrev kako bi imali normalnu funkciju a sve u 

cilju ne narušavanja prava deteta koje pohađa nastavu.u pitanje izbora direktora je takođe 

pomenuto A mogu da kažem da se ono vrši u skladu sa administrativnim uputstvom od strane 

ministarstva obrazovanja. Na osnovu informaciji koje imam od strane ministarstva obrazovanja 

uskoro će možda doći do izmene administrativnog uputstva i načina izbora direktora škola. U 

svojstvu toga mislim da će u panelu za izbor direktora takođe učestvovati i jedan član iz saveta 

roditelja ali do daljnjeg To ostaje pitanje nakon usvajanja i donošenja novog administrativnog 

uputstva.a verovatno je i ministarstvo procenio da ovaj način izbor direktora škole ne funkcioniše 
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na način kako bi trebao te zbog toga će preduzeti mere za izmenu ovog AU-a. Što se tiče 

bezbednosti kao što sam i rekao znači svi trebamo dati doprinos kako bi se bezbednost u školi 

povećala. Što se tiče izgradnje stadiona ili igrališta za decu, ove starke su predviđene u 

razvojnom planu obrazovanja ali bez određenih lokacija te se to kasnije će se odrediti na osnovu 

potrebe određenih naseljenih mesta. Kao što znate da imamo te materijalne mogućnosti nibi 

izradili za svaku školu posebno igralište međutim zbog određenih zakonskih procedura i 

budžetskih ograničenja nismo to u mogućnosti. Što se tiče zapošljavanja obrazovnog osoblja u 

direktoratu obrazovanja kao što ste i sami pročitali to se predviđa u ovom razvojnom planu 

verovatno je to urađeno zbog mogućnosti povećanja kapaciteta osoblja ili administrativnog 

osoblja u okviru direktorata obrazovanja. Ono što je rečeno u vezi kompetencije osoba koje su 

radile ovaj razvojni plan mogu da kažem da smo na osnovu sastanaka sa ekspertima ovog polja 

dobili preporuke o učešću radne grupe na nivou opštine u izradi ovog razvojnog Plana opštine. 

Takođe mogu da potvrdim da ni jedan član ove radne grupe razvojnog Plana obrazovanja Nije 

plaćen, te da je ovaj razvojni plan izvršeni ili rađen na osnovu dobrovoljnog ucesca ili radne 

obaveze. Nadam se da će ovaj plan obrazovanja biti usvojen od strane ove skupštine. 

g.Samidin Xheladini – Mi kao sto smo rekli podrzamo ovaj Plan generalno, medjutim, slabosti 

koje je sama komisja odredila, evidentirala i zaista je tako, te su prezentirani u dokumentu. Ako 

ova pitanja ne adresiramo kako treba i kome treba mislim da necemo imati uspeha. Na strani 14, 

je cinjenicu gde se kaze da je ODO izradio bazu podataka, gde statistike testa dostignuca 

pokazuju veliki stepen dostignuca ucenika dok maturski ispit u prvom roku odrzanog u junu 

2018 vise od 43 % ucenika nije proslo. Znaci to je nedostatak rada nastavnika, sto je dokazano 

statiskom. Takodje na strani 15 se kaze ne ocenjivanje performance nastavnika i direktora skola 

za nacin izbora direktora-politicki uticaj i sl., tacno je tako, bez obzira svidelo se to nama ili ne to 

je realnost. Mi cemo podrzati Plan ali se pitanja moja adresirati onako kako su i onda ih resavati. 

Sve primedbe date od strane mojih kolega su tacne, jedan nas kolega je video puno bolji plan 

jedne druge opstine.  

g.Betim Merdiu - Prelazimo na glasanje. Ko je za usvajanje Razvojnog Plana Obrazovanja u 

opstini Dragas za period izmedju 2019-2023? ZA-23, PROTIV-1, UZDRZANI-0. Sa 23 glasova 

za, 1 glasova protiv i 0 uzdrzanih, konstatujem da se usvaja Razvojni Plan Obrazovanja u opstini 

Dragas za period izmedju 2019-2023.  

 

Treca tacka dnevnig reda 

g.Betim Merdiu – U okviru sledece tacke imamo: Razmatranje i usvajanje predlog Pravilnika o 

izmenama i dopunama Pravilnika o visini taksi, zaduzenja i opstinskih kazni.  

g.Valon Shabani – Postovani, na osnovu inicijative predsednika i nas direktorijata, smo 

pripremili ovaj Pravilnik kako bi nastavili dobru praksu u opstini Dragas, za skidanje taksi svim 

biznisima koji registrovani i koji ce se registrovati u vremenskom interval onako kako stoji u 
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Pravilniku. Imajuci u vidu da se nalazimo u jednoj geografskoj zoni, gde su nam centrovi 

udaljeni, te ne mogucnosti podrske biznisima preko subvencije, predlozili smo ovaj Pravilnik da 

koliko toliko olaksamo biznisima makar ne placanje opstinske takse na firmu. Na primer,  ako bi 

jedan biznis mora da placa 80 eura na ime opstinske taske na firmu za jednu godinu, ovaj 

Pravilnik mu omogucava da to ne placa, preko ove olaksice. Stariji delegati znaju da je ovaj 

Pravilnik po prvi put usvojen 2012 do 2016 pa onda 2016-2018, tako da je sada istekao rok tog 

Pravilnika, tako da smo ponovo doneli na dnevni red isti Pravilnik na nacin kako bi pomogli 

biznisima. 

g.Samidin Xheladini – Podrzavamo ovaj Predlog, imajuci u vidu da jedan deo delegate ne 

poseduje Pravilnik, posto su novo izabrani, i bilo bi dobro da se i njima dostavi. Posto je 

predsednik rekao da ce se uskoro menjati ako se ne menja da se dostavi i novo izabranim 

delegatima, da ga svaki delegate poseduje kao materijal u celosti. 

g.Velid Hadzisin – Postovani, ova olaksavajuca okolnost za nase biznismene koji se bave 

privatnim biznisom je dobrodosla, ja bi se osvrnuo na ovu izmenu, nije ona bas dobro definisana 

ovde u predlogu izmene clana 6, zato sto cemo ukoliko usvojimo u ovoj formi, mozda ispasti 

nepravedni prema biznisima koji se budu registrovali u ovom periodu koji je ovde naglasen. 

Primera radi, ukoliko se jedan biznis registruje sada u februaru, a neki drugi biznis u novembru 

2021 to znaci da oni ne sticu jednako pravo. Stoga bi predlozio da se doda da se oslobadjaju 

obaveze placanja opstinske takse za naredne tri godine svog poslovnog delovanja. Mislim da bi 

to bilo u redu i time ne bi bili nepravedni prema nasim biznismenima. Znaci od dana apliciranja 

za registraciju firme, pa sve do narednih tri godina poslovanja. Ovako se moze neka firma 

registrovati u decembru, tima olaksica ce vaziti samo do januara.  

g.Vehbi Nazifi - Postovani, odluka o donošenju olakšica o plaćanju opštinske takse je dobra 

odluka i ja mislim da će itekako pomoći našim biznismenima, međutim, dešava se danas pojedini 

biznismeni zloupotrebljavaju, jer koriste javna mesta i lokacije koje ne trebaju da koriste, time 

ometaju slobodu kretanja građana, mislim na nelegalno korišćenje trotoara, parking a i javnih 

mesta. Veoma često puta se dešava da pogotovo tokom sezone postavljaju svoje stolove na 

trotoarima te koriste javne površine bez ikakve nadoknade a ujedno kao što sam i rekao ometaju 

slobodu kretanja građana. Takođe i još jedna briga a ona se tiče oko pijace u selo Bresane, znači 

tu se dešava da tako kažem jedna nepravda prema našim lokalnim biznismenima koji su legalno 

registrovani i koji legalno plaćaju porez, dešava se da ambulantni biznismeni dolaze sa njihovim 

kamionima i prodaju i su tu robu na toj pijaci ispred njihovih radnji. Faktički u tom slučaju se 

dešava nelegalna konkurencija prema našim biznismenima. 

g.Valon Shabani – Poydrav jos jednom, Pravilniku možete naći na web stranici opštine znači 1 

pravilnik je iz 2014 godine a drugi je iz 2017 godine. Zbog obilnog materijala nismo mogli da 

pošaljemo materijal tako da možete posetiti službeno web stranicu i tamo naći te pravilnike. Što 

se tiče pitanja postavljena kod strane delegata mogu da kažem da ćemo uskoro vršiti nacrt Novog 

pravilnika, normalno da će izrada tog pravednika biti uz određene procedure kao što su javni 
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skupovi i debate Gde će prisustvovati građani i delegati skupštine. Sve što imate od predloga se 

može ubaciti auto u Novom pravilniku i po tim i ispraviti stanje. 

g.Betim Merdiu - prelazimo na glasanje. Ko je za usvajanje pravilnika koji je na dnevnom redu. 

Za-24, protiv-0, uzdržanih-0. Zaključujemo da se ovim glasanjem usvaja pravilnik o izmenama i 

dopunama pravilnika o visini taksi zaduženja i opštinskih kazni. 

 

Cetvrta tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu –U okviru ove tacke imamo: Dopuna opstinske Komisije o davanju na 

koriscenje i razmenu opstinske imovine. Pre nego što krenemo sa četvrtom tačkom dnevnog reda 

želim da kažem da smo od strane istraživačkog centra, koji će imati predavanje na temu 

radikalizam koji prelazi u terorizam. Pa ne bi bilo loše da delegati skupštine ostanu na ovom 

seminaru koji je na dobrovoljnoj osnovi. 

g.Vehbi Nazifi – Slazemo se i mozemo nakon zavrsetka uicestvovati na seminaru. 

g.Shaban Shabani - Poštovani delegati zbog potrebe zamene jednog od članova komisije za 

davanje na korišćenje opštinske imovine jednim novim članom, imajući u vidu da je dosadašnji 

član bio Ramadan Krasniqi, koji više ne može učestvovati u ovoj komisiji zbog mnogi dodatnih 

radnih obaveza, videli smo za shodno da ovog člana zamenimo novim članom koji dolazi takođe 

iz istog departamenta. Taj predloženi član je Eqrem Rahmani. Samo da pomenem da ova 

opštinska komisija je sastavljena od strane sedam članova. 

g.Betim Merdiu – prelazimo na glasanje. Ko je za usvajanje predloga koji je na dnevnom redu. 

Za-24, protiv-0, uzdržanih-0. 

 

Peta tacka dnevnog reda 

g.Nexhat Isufi - ja želim da govorim u vezi rada ove komisije. Kao što znamo ova komisija je 

skoro imala jedan proces zatvorene licitacije, zatvorena javna licitacija koja je bila, ne znam da li 

je neko od ovih komisija danas ovde prisutan. Na toj javnoj licitaciji neki građani su konkurisali, 

u okviru toga neke opštinske imovine su date na korišćenje u stvari u pitanju su opštinski lokali 

kao i pijaca. Na stranici skupštine opštine Dragaš ja sam pričao jedno obaveštenje da komisija 

dana 17, je objavila ovo obaveštenje i u tom obaveštenju su i dobitnici ove javne licitacije. Ako 

može da mi neko u okviru ove skupštine da odgovor na moje postavljeno pitanje koje glasi javna 

licitacija za pijacu je dobijena za sumu u visini od oko 800 eura, dok u obaveštenju izlazi da 

licitaciju dobija x osoba sa vrednošću od 275 eura. Sada bi hteo da znam kako je došlo do ovog 

obaveštenja ili do ovog dobitnika ove listacije. 
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g.Velid Hadzisin - Ja bi se kratko obratio direktoru javnih službi, predsednik takođe nije tu ali će 

verovatno pročitati zapisnik. Radi se o održavanju puta ili čišćenju puta od snega koji vodi prema 

mestu gde se pre nekoliko godina dogodila tragedija. Stalno sa ove govornice ponavljamo da je 

to jedno izdvojeno naselje od sela Restelica, koje ima dužinu puta negde oko 2 km, i da se to 

područje treba redovno održavati, imajući na umu da znamo šta se tamo u tom naselju događalo. 

I da se ne daj Bože nešto slično ponovo desi. Već nekoliko godina unazad se ne obraća pažnja 

ovim našim zahtevima, znamo da imamo firmu koja redovno održava sve lokalne puteve, mislim 

da ne bi bilo problem da i ovaj segment puta uđe u redovno održavanje, jer su to ljudi koji žive u 

tom mestu i nemaju bolje mesto. I samim tim su prinuđeni da sami čiste sneg i ako ne uspevaju u 

tome. Ove godine smo imali veliku količinu padavina tako da ti ljudi koji su još tu, ne mogu 

izaći na kraj sa tim problemom. Zamolio bih predsednika i direktora da ovo pitanje malo 

ozbiljnije uzmu u obzir i da ukoliko danas ili sutra pruže uslugu timu građanima čišćenjem puta, 

da li će to biti u okviru kompanije ili u okviru opštine sa svojim kamionom koji će izaći na licu 

mesta. Mislim da nije u redu da ljudi koji su preživeli jednu takvu tragediju da i dan-danas budu 

u jednom strahu da će biti blokirani i da neće biti u mogućnosti da stignu do ambulante za 

osnovne svoje potrebe. To je jedan od mojih zahteva, ali pošto je vreme ograničeno, ja vam 

zahvaljujem. 

g.Sefidin Mejzini - Imamo puno briga i poruka od strane građana upućen ih direktoru direktorata 

za energetski i hitne slučajeve, tiče se pitanja održavanja puteva u zimskoj sezoni. Kao što je 

predsednik rekao ove godine je ovaj posao dodeljen jednoj kompaniji koja se računa da je 

ozbiljnija i veća i puno se više i bolje očekivalo međutim desilo se suprotno. Da ostavite 15 sela 

na milost jednog traktora je previše. Niko ne očekuje od ove skupštine opštine Dragaš da otvori 

fabrike kako bi zaposlila ljude 300 400 ljudi, ali svi očekuju da opština izvršava svoje obaveze 

pružanja usluge koje su u ovom slučaju elementarne usluge. A ne da se zezamo sa 15 sela da ova 

sela ostavite na minus jednom traktoru. Performanse opštine se ogledaju u tome znači da je 

opština održavala puteve i pružala elementarne usluge građanima. Ne znam kako ste vi koji ste 

na vlasti dozvolili da 15 sela održava samo jedan traktor. To je ponižavajuće iza vas iz opštine. 

Ne možemo reći da je kompanija koja je preuzela tender slaba već je u protivnom jaka. A ovo je 

u okviru odgovornosti aktuelnog direktora za hitne slučajeve i javne usluge. Ja ne znam kako 

ćete ovo objasniti.  

g.Naser Myrtezani - zahvaljujem, i ja takođe imam primedbe na održavanje lokalnih puteva. Gde 

god su mi građani susreli preko socijalnih mreža preko telefona nekoliko puta su mi rekli i 

preporučili da se trebamo angažovati u okviru održavanje lokalnih puteva. U konkretnim 

slučajevima smo imali sela koja su u potpunosti bila blokirana preko celog dana. Da su građeni 

od bili primorani da sami otvaraju i deblokiraju svoja sela do glavnih puteva. I dan danas ima 

sela koja osim stazi za točkove gde su prolazila vozila nema otvorenog puta do dan-danas. Ja 

sam od predsednika takođe tražio pre početka sezone da se i putni pravac Zapluzje-Ljez-Prizren 

uključi u butnim pravcima koji će se održavati tokom zimske sezone. Pa makar do katastarske 

granice sa Prizrenu. Međutim ovaj moj zahtev nije uzet u obzir i po tom pitanju se ništa nije 

uradilo. Tako da su farmeri primorani da sami otvaraju puteve u ovom putnom pravcu kako bi 
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mogli stići do svojih Farmi na tom delu naše opštine. Sledeće pitanje jeste za predsednika opštine 

koji je tokom predizborne kampanje u velikoj meri obećavao zapošljavanje novih i mladih 

generacija, da ćete stvarati uslove za otvaranje novih radnih mesta. Želim da postavim pitanje u 

okviru vremenskog intervala od kada ste izabrani pa do sada koliko ste radnih mesta otvorili i 

koliko ste mladi ljudi zaposleni, i u kojim sektorima su oni koji su zaposleni prisutni. Sledeće 

pitanje je takođe pitanje koje ste tokom predizborne kampanje često diskutovati i baš ste zbog 

toga dolazili u selo Zapluzje, tice se otvaranje puta Zapluzje-Crni Kamen-Tetovo, i vi aktuelni 

predsednik opštine kao i ona i pre vas ste obećavali i govorili o ovom projektu da ćete ga 

realizovati. Želim da pitam da li ćete ispuniti ovu vašu pred Osbourne u kampanju ili obećanje i 

da li će se ovaj projekat uskoro realizovati imajući u vidu da imate lokalnu kako i centralnu vlast. 

Trazimo odgovor oko ovih pitanja. 

g.Zinaida Elmazi – Postovani, imam jednu sugestiju i podsetnik za predsednika. Skoro smo imali 

sastanak sa KDI gde su nasi gradjani imali zahteve, jedan od takvih je bio ulicna rasveta u 

naselju u Dragasu, od dzamije prema SUP-u, iako je u Dragasu ulicna rasveta celokupan 

problem. Zamolila bi da predsednik da po ovom pitanju sto pre krene da preduzima mere, da se 

ovaj zahtev ispuni zbog bezbednosnog razloga nasih gradjana. Mnogi gradjani setaju prema 

fabrici, a ulica je potpuno ne osvetljena te predstavlja rizik po te gradjane.  

g.Redzep Kamberi – Postovani, imam pitanje za predsednika opštine, obzirom da smo pod 

drugom tačkom dnevnog reda imali razmatranje i usvajanje razvojnog Plana u obrazovanju, i 

koliko sam primetio to je naišlo na odobravanje i na pohvale, i za pohvalu je svako postojanje ili 

svaki plan na određeni period, u ovom slučaju na četiri godine. Moje pitanje se odnosi na 

urbanistički plan, kada će opština Dragaš doneti urbanistički plan ili ako je to komplikovan 

proces da li opština ima nameru ili mi kao skupština doneseno barem urbanistički plan za uže 

jezgro, to jest za gradić Dragaš. Svesni smo situacije, svakodnevno imamo suočavanja sa 

žalbama naših meštana, kako izvršna vlast tako i skupština. I to se dešava zbog neplanski gradnje 

u Dragašu. Drugi razlog za ovo moje pitanje je, u ovom slučaju mi kao skupština ne možemo 

doneti odluku da nekome, to jest fizičkim licima dajemo parcelu na korišćenje. A dešava se i 

postoji slučaj socijalno ugrožene žene koja je dobila projekat izgradnje kuće od međunarodne 

organizacije a nema svoje imanje, međunarodna organizacija koja je voljna da pomogne 

izgradnju te njene kuće traži dokumenat da ona ima zemlju u svoje vlasništvo da bi projekat 

uspeo. U ovom slučaju odbornicima su vezane ruke jer mi kao skupština fizičkim licima ne 

možemo dati ili deliti plac. Da li se po ovom pitanju radi na izmeni Pravilnik, kako bi pored 

pravnim licima imali mogućnost davanja ovakvih saglasnosti i privatnim licima. 

g.Shpetim Hajredini – Poštovani prisutni, imam nekoliko zahteva koje sam dobio strane građana, 

prvi zahtev ili briga se tiče biznisa koji su ne kontaktirali da postavim pitanje, jer su došli do 

određenih podataka da će se uskoro povećati cena za plaćanje faktura smeća na mesečnoj osnovi. 

Mi smo poštovani Predsedniče pre pola sata izglasali pravilnik koji će olakšavati našim 

biznismenima, dok sa druge strane postoje pokušaji planiranja za povećanje fakture. Imajući u 

vidu da su biznisi u veoma loše i poziciji zbog nedovoljnog poslovanja svako povećanje faktura 
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koliko god da je negativno će uticati na naše biznise. Druga briga koja je usmerena vama preko 

mene je u vezi privatnih puteva. Mi znamo da već skoro godinu dana ste doneli odluku o 

postavljanju kocki na privatnim putevima. Osoba koja me je kontaktirala da put koji je privatan 

se obeleži kao javni put je dolazila u opštini i prenosi da su mu opštinski službenici rekli da 

nemamo kompetenciju da privatne puteve prebacujemo ili pre imenujemo u društvene puteve. 

Briga tri, je pitanje koje su postavili i kolege pre mene tiče se kompanije koja je uzela za 

obavezu to jest tender za čišćenje i održavanje puteva od snega. A pogotovo što se tiče pitanja 

održavanja puteva po selima koje je ove godine bilo skandalozno pogotovo u selo Kukovce, ja 

ovu kompaniju u ovom selu nisam video više od jednom ili dva puta. Možda je ova kompanija 

mislila da uzme tender da jednom ili dva puta izađe na terenu i samo da uzme novac. Ovo nije u 

redu, iako mi kao građani sela na dobrovoljnoj osnovi, pomoci mog strica i jedne druge osobe 

koja je davala doprinos smo sami čistili put ali mislim da nije u redu da mi sami čistimo naše 

lokalne puteve a da neko drugi uzima novac. 

g.Zaim Hajredini – Postovani, imam dva pitanja, jedno je vec pomenuto, bilo bi dobro da nas 

obavestite koliko imamo zakonsko pravo da uvrstimo ciscenje puta Zapluzje-Ljez, iako je nov 

put. Ako nemamo pravo da uradimo ekstra Pravilnik, kao i put Trinoge-Brut i taj put se nije 

odrzavao kako treba. Da li taj put ulazi u okviru puteva sela, ja sam trazio i ranije da stvorimo 

uslove da ako je potrebno i ekstra Pravilnikom da se ovi putev uvrste i oni u planu odrzavanja 

puteva. Ja putujem i vidim koliko je frekventan ovaj put. Voljom delegate da napravimo 

Pravilnik da se i oni uvrste u planu.  

g.Samidin Xheladini – Pozdrav svima, u selo Bresane je stanje veoma zabrinjavajuce povodom 

snabdevanje gradjana pijacom vodom. Gradjani su zaboravili puteve i ostale probleme jer se 

suocavaju sa problem koji traje vec nekoliko meseci a to je pitanje vode. Zelim da znam da li 

postoji konkretan plan i ako postoji kada ce se poceti resavati ovaj problem, jer je zaista urgentna 

potreba, jer ova situacija pralazi i u konflikt izmedju gradjana, zbog nedostatka vode. Takodje, 

zelim da vas obevestim oko problematike aparature koja je dosla u GCPM-u oprema za 

labaratoriju. Ja sam povodom toga veoma zabrinut, kada sam cuo sa kada god dolazi aparatura 

pocinje da se koristi u Dragasu, amortizuje se. Dok u Krusevu gde je kapacitet rada i broj 

pacijenta puno manji nego u Bellobradu salje nova aparatura. Neznam koliko imam pravo da 

potegnem ovo pitanje samo da vas obavestim da takve aparate centar treba da ima uvek. 

Nekoliko puta je bilo takvih aparata 5-6 puta dok za selo Bresane nikad nismo imali takav 

apparat, dok je Krusevo dobilo apparat. Zasto je novi apparat otisao u Krusevo neznam, zaista je 

potreba gradjana u Bresane da i oni imaju jedan takav apparat. Culi smo da je ministar zdravstva 

izjavio da je sve opstinske centre snabdeo lekovima, kod nas na terenu nisam primetio da su ti 

lekovi dosli. Kako povodom toga stoje stvari. 

g.Nexhat Isufi – U vezi pitanja povecanja cena za biznise. Nema povecanja cene za biznise. 

Imamo Pravilnik koji je usvojen od ove Skupstine gde su odredjene cene, nemojte mislite da 

biznis koji je lagao i placao do sad fakturu na ime domacinstva, koji je placao 4.5 eura, cena za 

biznise je usvojena i pocinje od 5 do 54 eura. Tu jasno pise sta i kako i ko placa. Sluzbenik 
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Poreza na imovinu ne placa porez. Cena je cena i treba da se placa, Pravilnik je pravilnik, ko zeli 

da placa neka placa, ako ne zelite da placate bacajte smece u ambijentu gde god zelite samo da 

znate da ne smete bacati smece izvan vasih ulaznih vrata. 

g.Shpetim Hajredini – Mislim da smo se pogresno razumeli, u pitanju je bila samo briga 

biznismena. Ja tacne informacije nisam imao, samo se reklo da ce se povecati cena na 18 eura= 

za jedna biznis, a ovo sto ste vi objasnili je normalna stvar. 

g.Shaban Shabani – Odgovoricu na neka pitanja. Mi smo imali process javne licitacije, vecina je 

bila upoznata. Komisja je zavrsila svoju obavezu. Koliko sam obavesten objavljeni su rezultati, 

bilo je ponudjivaca i konkurenata. Ocekujem zavrsni process, zbog zalbenog roka. Kao sto znate 

mi imamo i komisiju za zalbe. Ako eventualno bude zalbe. Ja nisam deo komisije, zato mozda 

nedostaje detaljno izvestavanja. Pitanje puteva koje je bilo najucestalije, kao sto znate ove 

godine je bilo puno vise padavina nego ranije i za razliku od drugih opstina. Tako da je bilo i 

teze menadzirati situaciju. Mi smo pokusali u okviru nashi kapaciteta i mogucnosti da budemo 

blizu gradjana i sutaucije koje su bilo emergentnije, ne zapostavljajuci i ostale situacije. Imajući 

u vidu da mi kao opština imamo veoma amortizovana opremu za mene diranje i čišćenje puteva 

od snega mogu da kažem da smo ove godine baš zbog tog razloga i imali proces otvaranja 

tendera i pribavku kompanije koja će održavati puteve. Poteškoće su bile evidentni, međutim ono 

što je bilo najbolje u ovom.u zato što naša sela nisu bila u potpunosti blokirana osim na nekoliko 

časova. Kompanija koja je vršila čišćenje puteva je angažovala i dodatna vozila kako oni jedno 

selo ne bi ostalo blokirano na duži period. Bilo je jakih vetrova pa su nam iz tog razloga i 

privatne kompanije izašli u susret i same čistili puteve na terenu. Korisnik slučaj da se i njima 

javno zahvalim. To je ustvari bila nova praksa Kako za nas za opštinske organe tako i za 

kompaniju koja je preuzela čišćenje lokalnih puteva. Pijemo činjenicu da u ovim situacijama 

morate da ti prioritet emergentno u slučajevima U tom slučaju mi smo više bili koncentrisani na 

ona sela koja su imala emergentne slučajeve. Imajući u vidu da imamo određeni broj pacijenata 

koji ide na dijalizu, tako da možda pojedina sela su zapostavljena na kratak vremenski period 

dok se došlo kod onih pacijenta koji su bili sa dijalizom. Ja ću svakako sa operaterom razgovarati 

i nadam se da ćemo ovu najrizičniji u fazu uspešno preći. U najtežim slučajevima Mi smo imali 

nade za poziciju jedno naše vozilo koje smo mogli da koristimo u smislu dodatne akcije. 

Svakako sam svestan da periferna sela su bila u najteža i situaciji imajući u vidu konfiguraciju 

terena i otežan i pristup ovim selima. Kako god bilo ne želeći da se pravdam hoću da kažem da 

smo odradili veoma dobar i veliki posao zajedno sa ostalim institucijama ili organima koji su 

nam dali podršku. Ono što je najvažnije jeste da tokom ovog perioda ima li smanjen broj 

saobraćajnih nesreća, nismo imali slučajeve koji su se fatalno završili, već smo izašli u susret i 

uspeli da prevaziđemo ovu situaciju na način koji je bio najbolji za sve nas. Sto se tice puta 

Zapluzje-Crni kamen, na osnovu sastanaka sa nedleznim organima visih instance, opstinom 

Prizren, mislim da su i oni poceli davati prioritet ovom putu kako bi se povezao jedan celi region 

Prizren-Dragas-Tetovo. Napravljene su određene analize Kako opštine Dragaš tako i drugih 

opština Gde se nadam da će veće instance imati razumevanje za ovu novu destinaciju i novi 

granični prelaz. Zinaida je postavila pitanje u vezi sastanka građana sa organizacijom KDI, i 
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pitanja građana u vezi javne rasvete, kao što znate znači budžetom ove godine smo predvideli 

određena sredstva za održavanje javne rasvete u Dragašu. Tako da ćemo u tom procesu odabrati 

o kompaniji koja će vršiti održavanje javne rasvete. I da će ovaj proces to jest javna rasveta bolje 

funkcionisati. Redzep Kamberi svi smo svesni da nacrt urbanističkog Plana je veoma 

komplikovan proces, a takođe i veoma skup. Bilo je i ranije angažmana i svi se slažemo zato da u 

najmanju ruku imamo urbanistički plan makar za opštinu Dragaš kao centar. Međutim nisam 

siguran da li ćemo moći ove godine da to izvršimo ali ih svakako ostaje veoma važna obaveza za 

naredne godine kako bi se došlo do stanja da posedujemo urbanistički plan, preko kojeg ili sa 

kojim ćemo izbeći određene nesuglasice i imovinsko-pravne probleme. Što se tiče biznisa i 

postavljenog pitanja u vezi povećanja cene ja mislim da ste dobili odgovor od strane deteta ili 

šefa agencije koja se bavi ovim pitanjem Kako god bilo u bilo kakvoj situaciji da se radi ne bi 

bilo loše da kompanija održi jedan zajednički sastanak sa svim biznis ima na teritoriji naše 

opštine Preko kojeg će razgovarati i raspravljati određena pitanja koja su u interesu obe strane. 

Pokockavanje privatnih ulica, kao što znate sprovođenje i pokockavanje ovakvih ulica nije 

dozvoljeno imajući u vidu da je odluka i dalje na snazi. Sto se tice odrzavaje puta za koji je Zaim 

pitao, mi smo trazili od ministarstva da ovaj put ubaci na listi regionalnih puteva i da se odrzava 

od strane ministarstva, i nije samo jedan put koji nije obelezen i ukljucen, imamo i naknadno 

napravljene puteve, kao sto su Borje, Sistavec. Sluzbeno nemamo odgovor da ce se ovo skoro 

realizovati ali postoji voilja. Videcemo sta cemo moci povodom ovog uraditi. Brut-Trokond, se 

nije csitio odmah jer se davao prioritet ulicama sela. Svakako smo mi ocistili i taj put jer 

tamovodi i deponije. Samidin je govorio u vezi vode,sto je zabrinjavajuce za sve gradjane. Na 

osnovu informacija imamo pad nivoa vode u svim selima, moze imati i procep gde istice voda, 

vidiceme sta povodom toga mozemo da uradimo u smislu pronalaska resenja. Kod aparature 

znam da je doslo do snabdevanja aparaturom, trebamo imatri na umu da razgovaramo, da se 

pruzaju dodatne usluge za gradjane. Snabdevanje lekovima tece normalno. Znači ostaje moja 

konstantna obaveza da razgovaram sa directoriatom zdravstva i da vidimo u čemu se radi.  

g.Vehbi Nazifi – Zbog mojih dodatnih profesionalnih angazmana, ovo je moja zadnja sednica 

Skupstine sa vama, tako da vam zelim uspesan rad, zahvaljujem na podrsci i ujedno se 

izvinjavam ako sam nekoga u medjuvremenu uvredio. 

g.Sefidin Mejzini – Procedure se regularno tekle i zavrsile se. Sto se tice pijace, pobednik na 

tender je bio sa 888 eura, svi su se povukli sa sluzbenim zahtevom ukljucujui i ponudjivaca sa 

najvecom ponudom, ostao je jedan to jest onaj koji je sada dobio pijacu sa ponudjenom cenom. 

Casno se odradio celokupan posao iako je smo u svom trosku dolazili. 

g.Betim Merdiu – Ako nema drugih izlaganja, ovim zavrsavamo danasnje zasedanje skupstine. 

Hvala vam.  

Priprema:          Predsedavajuci: 

Stručna služba SO Dragaš       Betim Merdiu 


